
 
    

 

Sundhedsudvalg 
 

Dato: 

 

11.04.24 Tid: 9.30-15.00 

Sted Bjerringbrohallen, Vestre Ringvej 7, 8850 Bjerringbro 

 
Ordstyrer:  Steen Kabel 

 

Deltagere: 

 
Jeanette Pilt Ulriksen, Esther Lau, Mette Fog Nielsen, Aase Brøndum, Steen Kabel 

 

Afbud:          

 

 

Referent: 

 

 

Jeanette for sidste gang 

__________________________________________________________________________ 

 

Punkt 1  

Emne: Godkendelse af dagsorden 

Referat: Godkendt men indfører et ekstra punkt om kommissorium i Punkt 3 

Punkt 2  

Emne: Konstituering. 

Da Jesper og Eva er holdt i sundhedsudvalget og vi mangler en stedfortræder i PIU udval-

get, skal vi have fordelt opgaverne, og lagt en plan for, hvordan vi finder nye medlemmer 

fra D3 (gerne mænd) der kunne brænde for arbejdet i dette udvalg. 

Referat: Jeanette udpeges som formand og Mette som næstformand. Jeanette sender besked til de 

2 distriktsformænd. Referatposten udpeges næste gang. Stedfortræder i PIU: vi foreslår  

Åse.  

Vi skal prøve at finde 2 nye medlemmer fra D3 til årsmødet eller via nogen der kender 

nogen. Udvalget lægger hovederne i blød for at kunne prikke nogen. Jeanette Forespørger 

på D3´s årsmøde ligesom Lars Hvidbjerg er opmærksom på problematikken. 

Punkt 3  

Emne Datalisten skal revideres (Mette) og Kommissorium 

Referat: Mette tilretter den nye liste med Webansvarlige, Data på Bjerringbrohallen/ Silkeborg frem 

for Aulum 



 
    

Esther sættes på som PIU medlem og Åse som stedfortræder. Konsulent Karen Skou er-

stattes af en ny person pr 1.6. Ændringer jvnf. Punkt 2 skrives ind i datalisten. 

Kommissoriet: Vores forslag er umiddelbart sandet til i systemet og skal igen findes frem. 

Jeanette forhører hos distriktsformændene om genfremsendelse af vores forslag til Lands-

bestyrelsen. 

Landsbestyrelsens nye forslag om 2 årige indstillinger til sundhedsudvalget 

Vi indstiller at arbejde efter model B med 2 årige udpegninger. Esther, Åse og Jeanette 

vælges for 2 år, Mette og nye udpeges for 1 år. Jeanette sender besked til formændene.  

 

Punkt 4  

Emne: Forretningsorden skal endelig godkendes. Jeg vedhæfter en revideret ift kørselstakst. 

Revision af Sundhedsudvalgets plan for 2024 (vedhæftes). Kan vi magte denne plan i 

2024? Sidst besluttede vi at udsætte virksomhedsbesøg til efteråret. 

Referat: Forretningsordenen er endelig godkendt.  

AD sundhedsudvalgets plan for 2024: Vi vil foreslå at mindst 2 personer deltager i D3: 

distriktsmøderne med koordinatorer og D2: distriktsledelsesmøder mhp sammenhængs-

kraft og koordination.  Mette tager de indledende samtaler om et besøg i Dok X i Århus i 4. 

kvartal. Vi fastholder derudover planen. Steen sender PP om et E-hospital.   

Punkt 5  

Emne: Opfølgning på budget og økonomi (ny kasserer, distriktspuljer forsvinder, afregningsbi-

lag, hvordan skal vi forholde os fremover?). Dette punkt er en gentagelse fra sidst, hvor vi 

fik kikket bagud, men ikke helt nåede i mål med det fremadrettede. 

Referat: Dette blev en meget lang snak og tydeliggjorde vigtigheden af at vi får lavet et budget incl. 

Temadag i november måned. 

Vi har 50.000 kr årligt til drift. 1. kvartal har vi brugt ca 5.000 på transport. 

Resten af pengene kan vi bruge på drift, temadag og f.eks. KL´s sundhedskonference. 

Ang. Temadagen: Tidligere var der en sundhedspulje på 10.000 pr distrikt der kunne sø-

ges. Disse er i dag lagt ud i distrikterne. Vi skal lave et budget for driften og et budget for 

temadagen der skal sendes til distrikterne. Vi kan derudfra søge ekstra midler til dækning 

af udgifter til vores temadage hos distrikterne. 

Distrikterne har samlet fået 1.3mio til at understøtte temadage som erstatning for de pul-

jemidler vi tidligere søgte centralt. Dette er en ret ny ændring, som vi skal være bevidst 

om, når vi lægger budget for 2025. 

Distrikterne har nu lavet budget, så vi må lære at være tydeligere i vores ønsker til tema-

dage fremover. 

 

Punkt 6  



 
    

Emne: Temadag: Sundhed smitter i aktive fællesskaber. Forslag til invitation vedhæftes. Vi skal 

derudover tage stilling til program og arbejdsfordeling. Se referatet fra sidst. 

 

Referat: Vi regner med 350 kr pr deltager for stedets leje + heldagsforplejning. Max 50 deltagere. 

Åse laver budget på temadagen i alt 36.000kr. Hun sender dette til de 2 distriktsformænd 

snarest, da der snart er årsmøde. Vi søger distrikterne om 10.000kr fra hvert distrikt.  

Vi har haft en forespørgsel om at samarbejde med Motionskoordinatorerne fra D3 om at 

lave temadagen sammen. Dette frafalder vi, da vi i forvejen er 2 distrikter og for ikke at 

komplicere økonomien. 

Målgruppen ændres til: Ledere, tovholdere og koordinatorer i lokalafdelingerne og de 2 

distrikter. Invitationen sendes til lokalformændene og distriktsformændene. Mette får 

sent invitationen ud snarest. Jeanette Laver Pr på årsmøde i D3 og Esther for D2.  

Vi har 51 afdelinger i de 2 distrikter tilsammen. 

Temadagen bliver d. 24.9 

Esther forespørger Silkeborg medborgerhus om de kan lægge lokale til temadagen og til 

udvalgets møder fremadrettet.  

Jeanette laver første programudkast til uddybelse og præciseringer på næste sundheds-

møde. 

Programovervejelser: 

Velkomst med sang og evt. morgenstræk. Jeanette. 

Oplæg om relationers betydning: Hvordan gør du din næste bedst. Gitte Malling kunne 

være et forslag, men ellers et teatermenneske. Åse arbejder videre med et sådant oplæg 

og finder oplægsholder. 

Oplæg om betydningen af fysisk aktivitet ved  …Fabricius    Esther laver aftale med ham. 

Jeanette laver forslag til evaluering af temadagen.  

Vi overvejer hver især, hvordan dialogerne ved bordene kan kvalificeres med spørgs-

mål/opgaver til deltagerne så de bliver klar over deres egen positive sundhedsrolle  i de-

res frivillige arbejde. 

 

Punkt 7  

Emne: Hvad har hver enkelt oplevet i relation til sundhedsudvalgets arbejde siden sidst. 

Nogle har været til distriktsmøder, distriktstræf, Kick off møde om satsning på plejehjem i 

2024, årsmøder lokalt m.m., PIU møde 



 
    

Giver dette anledning til opgaver for udvalget i fremtiden? 

Referat: Måtte udgå, men enighed om at punktet var godt med en runde hvor hvert enkelt medlem 

kunne orientere om deres arbejde i ÆS. 

Punkt 8  

Emne: Næste møde: Dato, sted, punkter 

Forberedelse til 5 min´s præsentation på temadag d. 16.4 

Referat: Næste møde: 17.6.24 i Bjerringbro med fokus på program for temadagen 

5 min’s Præsentation d. 16.4: Jeanette: Et udvalg i opbygning med ny konstituering. Plan-

lægge temadag med økonomiudfordringer ift nye regler. Dok X besøg om velfærdstekno-

logi. Esther siger lidt om PIU. 

Punkt 9  

Emne: Evt. 

Referat:  

 


